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RSS.0012.3.49.2022 
Protokół Nr 49/22 

z posiedzenia Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa  
w dniu 19 października 2022 roku 

 

Porządek obrad: 
1. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1 
Pani Katarzyna Jemioła przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 
Regulaminu korzystania i udostępniania świetlic wiejskich, chat grillowych oraz 
zapleczy socjalnych placów zabaw w Gminie Sobótka. Dodała, że Dolnośląski 
Urząd Wojewódzki wniósł zastrzeżenia do niektórych zapisów uchwały  
i niezbędna jest ich korekta. Przedstawiła Radnym, które zapisy ulegają zmianie.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały  
Głosów „za” 10, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych”1 
 

Powrócono do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości. 
Pan Tomasz Miela przypomniał, że propozycja urzędu to podwyższenie stawek 
o 10%. 
Radny Grzegorz Chrzan złożył wniosek o podwyższenie stawek o 5%. 
Przypomniał, że w poprzednim roku podnosiliśmy stawki o 3%. 
Burmistrz Mirosław Jarosz zwrócił uwagę, że w ubiegłym roku nie było takiej 
inflacji.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla złożonego 
wniosku 
Głosów „za” 5, „przeciw” 5, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych”1 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały dotyczącego podwyższenia podatków  
o 10% 
Głosów „za” 6, „przeciw” 4, „wstrzymało się” 0, „nieobecnych” 1 
 

Radna Marzena Podeszwa wyjaśniła, że jest za podwyżką o 10%, a wcześniej 
źle usłyszała dlatego zagłosowała inaczej.  
 

Powrócono do projektu uchwały dotyczącego opłat za odbiór odpadów 
komunalnych. 
Przewodnicząca Komisji Edyta Hajdamowicz przypomniała, że otrzymali 
symulacje dotyczące różnych podwyżek. Powiedziała, że ona jest za 
podwyższeniem stawki również o 10 % czyli o 3 zł. Zapytała, czy jest szansa na 
to, aby odbiór odpadów na terenie miasta odbywał się raz na dwa tygodnie? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że jest taka możliwość, ale tylko i wyłączne 
jeżeli chodzi o zabudowę jednorodzinną. Zaznaczył, że u nas byłoby to trudne, 
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ponieważ zabudowa wielorodzinna jest rozrzucona po całym mieście. 
Pani Monika Jackowicz Główna Księgowa ZUK Hadlux powiedziała, że 
wówczas należałoby zróżnicować stawki, aby było to uczciwe. 
Radna Iwona Czyż powiedziała, że trzeba rozmawiać o szukaniu oszczędności. 
Radna Danuta Szczęch – Drozd poprosiła o przygotowanie 2-3 wersji zmiany 
sposobu odbioru odpadów komunalnych w mieście.  
Pan Jakub Zawada poprosił, aby pamiętać, że jeśli odbiór będzie raz na 2 
tygodnie to kubeł będzie ważył więcej, a co za tym idzie szybciej zapełni się 
śmieciarka. Zwrócił uwagę, że odbierając śmieci z wiosek trasa wynosi 100 km, 
a w mieście 20 km. Poprosił, aby pamiętać o tym.  
Radny Marek Juraszek powiedział, że samochód jadąc z ul. Ciasnej na Korczaka 
bez zatrzymywania się będzie miał oszczędność na samym paliwie. Dodał, że nic 
nie stoi na przeszkodzie, aby sprawdzić, czy takie rozwiązanie się sprawdzi.  
Pan Jakub Zawada powiedział, że w pierwszej kolejności, aby to wprowadzić 
należy zmienić regulamin. Zaznaczył, że do zmiany regulaminu niezbędna jest 
opinia sanepidu, a później sam regulamin podlega nadzorowi wojewody. 
Powiedział, że zmniejszając odbiór raz na 2 tygodnie stawka powinna być 
wówczas jeszcze mniejsza niż na wsi, ponieważ koszty odbioru odpadów  
w mieście są mniejsze. 
Radny Marek Juraszek zapytał czy wiadomo ilu mamy uchodźców z Ukrainy na 
dzień dzisiejszy? Dodał, że dla niego to też jest ważna informacja.  
Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG powiedziała, że instytucjonalnie wiem, 
a prywatnie nie.  
Burmistrz Mirosław Jarosz powiedział, że mamy 120 obywateli Ukrainy, 
których przywiózł Starosta, w Pensjonie jest 103 osoby, na schronisku zostało 
tylko kilka osób, bo reszta już wyjechała + 23 osoby u nas na ul. Strzelców. 
Poinformował, że ostatnie wytyczne wojewody były takie, aby przygotować się 
na zwiększoną liczbę Ukraińców. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska powiedziała, że też się 
przychyla do tego, że powinno odbyć się kolejne spotkanie na temat zmiany 
regulaminu i poszukiwania oszczędności.  
Radny Marek Juraszek poinformował, że producenci podnoszą ceny, 
zmniejszając zawartość opakowania. Powiedział, że Pan Burmistrz powinien 
rozmawiać z innymi Burmistrzami, aby nagłośnić tę sprawę w ministerstwie.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG powiedziała, że to już jest Urząd 
Ochrony Konkurencji i Konsumenta.  
Pan Jakub Zawada poinformował, że trwają w Polsce intensywne prace nad 
systemem kaucjowania. Dodał, że aby ocenić czy dany system się sprawdzi 
trzeba go wprowadzić na okres co najmniej roku.  
Pani Monika Jackowicz Główna Księgowa ZUK Hadlux powiedziała, że 
hipotetycznie nie są w stanie powiedzieć czy dany system się sprawdzi czy nie. 
Pan Jakub Zawada powiedział, że jego zdaniem ograniczenie odbioru śmieci na 
co drugi tydzień spowoduje, że tą samą trasę będą musiały przejechać 2 
samochody, a nie jeden i koszty będą identyczne.  
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Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla podwyższenia 
stawki za odbiór odpadów komunalnych o 3 zł (dopłata z budżetu minimum 
milion złotych). 
Głosów „za” 7, „przeciw” 2, „wstrzymało się” 1, „nieobecnych” 1 
 

Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG poinformowała, że na pewno będzie 
zmiana uchwały, ponieważ otrzymaliśmy środki na uchodźców. Dodała, że jeżeli 
dostaniemy dodatek na pelet lub węgiel to również spowoduje to kolejną 
zmianę.  
Radny Grzegorz Chrzan powiedział, że zgłaszają się do niego mieszkańcy, którzy 
mieszkają w jednym budynku, pod jednym numerem, ale mają wyodrębnione 
oddzielne powierzchnie, każdy ma swój podatek od nieruchomości i jest taka 
sytuacja, że jedna rodzina otrzymała dodatek węglowy, a druga nie.  
Burmistrz Mirosław Jarosz powiedział, że ta sprawa była poruszana na 
ostatnim spotkaniu z Panem Posłem Hreniakiem i temat ten miał być drążony. 
Zaznaczył, że ten problem dotyczy całego kraju. Dodał, że jeżeli mieszkania nie 
są prawnie wyodrębnione to niestety zgodnie z obowiązującymi przepisami 
dodatek należy się dla osoby, która złożyła wniosek jako pierwsza. Powiedział, 
że będą weryfikowali liczbę osób zamieszkujących daną nieruchomość 
zgłoszoną przy deklaracji dotyczącej źródeł ciepła, z liczba osób wskazanych  
w deklaracji śmieciowej.  
Radna Iwona Czyż zapytała, czy jako samorząd przygotowujemy się do 
sprzedaży węgla? 
Burmistrz Mirosław Jarosz odpowiedział, że na tyle, na ile pozwala nam prawo 
na dzień dzisiejszy to tak. Dodał, że zarządzeniem Burmistrza został powołany 
zespół, który będzie się tym zajmował. Powiedział, że są dwa podmioty, które 
wyraziły chęć dystrybucji węgla.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Piwowarska powiedziała, że chciałaby 
uzyskać informację jak przebiega organizacyjnie, logistycznie i finansowo 
przyjmowanie i rozpatrywanie wniosków przez OPS. Zapytała, czy zadanie to 
realizują pracownicy obecnie zatrudnieni czy są dodatkowe etaty? 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG odpowiedziała, że w tym programie 
przewidziane jest 2% na jego obsługę. 
Radny Marek Juraszek powiedział, że gałęzie które zgłaszał wcześniej nadal 
leżą. 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że zgłosili przedwczoraj sprawę do Tauronu.  
Radna Danuta Szczęch – Drozd przypomniała, że na ostatnim posiedzeniu 
Komisji Spraw Obywatelskich rozmawiali na temat dróg powiatowych  
i ustalono, aby wystąpić do starostwa do końca października i wskazać jakie 
zadania są dla naszej gminy priorytetowe. Poprosiła Kierownika, aby pamiętał  
o tym. 
 

Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 
 

Agata Rekść          Edyta Hajdamowicz  


